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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.  19  ust.1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  qworum  do  podejmowania 
prawomocnych uchwał.

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości:
 Pana Romana Kozubka – Wice Starostę Świdwińskiego
 Pana  Waldemara  Trzcińskiego  –  Komendanta  Powiatowego  Policji 
w Świdwinie
 Pana  Stanisława  Tyszkiewicza  –  Kierownika  Rejonowego  Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego
 Pana Piotra  Fortunę – Administratora  Agencji  Nieruchomości  Rolnych 
w Świdwinie
 Panią  Grażynę  Kwiecień  –  Dyrektora  Agencji  Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa
 Pana Krzysztofa Drapałę – Prezesa Pomorskiego Banku Spółdzielczego w 
Świdwinie
 Panią Krystynę Michalską – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy

 Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy
 Panią  Kazimierę  Seżysko  –  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej
 Panią  Krystynę  Miodowską  –  Kierownika  Referatu  Rolnego  Urzędu 
Gminy
 Pana  Ryszarda  Miedzika  –  Prezesa  Gminnego  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej, radnego Rady Powiatu
 Pana Mieczysława Patyka – Radnego Rady Powiatu
 Pana  Andrzeja  Rauflajsza  –  Kierownika  Referatu  Oświaty,  Kultury  i 
Sportu Urzędu Gminy



Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD
Przewodniczący  Rady  Pan  Kazimierz  Lechocki przedstawił  propozycję 
porządku obrad, który był podany w zaproszeniach na Sesję. 

Radny Pan Otto Leske zaproponował zmianę – punkt 5 i 6 „Ślubowanie Wójta 
Gminy”  i  „Ślubowanie  radnego”  przestawić  przed  punkt  4  „Interpelacje 
radnych”.

Innych propozycji nie było.  W głosowaniu jawnym radni propozycję porządku 
obrad przyjęli jednogłośnie, a przedstawia się następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Ślubowanie Wójta Gminy
5. Ślubowanie radnego
6. Interpelacje radnych
7. Informacja  z  działalności  Gminnego  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej 

w Świdwinie
8. „Czas dla Samorządów”
9. D y s k u s j a

10. Podjęcie uchwał
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
12. Wolne wnioski
13. Z a k o ń c z e n i e

Ad.4. ŚLUBOWANIE WÓJTA GMINY

Na podstawie art. 182 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 16 lipca 1998 roku – Ordynacja 
wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw (Dz.U. z 2003 
roku Nr 159, poz. 1547, z późniejszymi zmianami) i art. 2 ust. 2 ustawy z dnia 
20 czerwca 2002 roku o bezpośrednim wyborze wójta, burmistrza i prezydenta 
miasta (Dz.U. Nr 113, poz. 984, z późniejszymi zmianami) Komisarz wyborczy 
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w  Koszalinie  podał  do  publicznej  wiadomości  wyniki  przedterminowych 
wyborów Wójta Gminy Świdwin przeprowadzonych w dniu 10 maja 2009 roku. 

1. Wójta wybierano spośród 2 zgłoszonych kandydatów
2. Uprawnione do głosowania były 4.953 osoby
3. W wyborach wzięło udział 1.599 osób, to jest 32,28 %
4. W wyborach wymaganą liczbę głosów uzyskał ZDZISŁAW PAWELEC 

zgłoszony przez Komitet Wyborczy Wyborców Zdzisława Pawelca.

Pan Przewodniczący poprosił nowo wybranego Wójta o powstanie i  odczytał 
rotę ślubowania
 

„Obejmując urząd wójta, uroczyście   ś l u b u j ę,
że dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko 

dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców gminy”

Pan Wójt odpowiedział - ś l u b u j ę - „Tak mi dopomóż Bóg”
                                     

Ad.5. ŚLUBOWANIE RADNEGO

Na podstawie art. 182 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 16 lipca 1998 roku – Ordynacja 
wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw (Dz.U. z 2003 
roku  Nr  159,  poz.  1547,  z  późniejszymi  zmianami)  Komisarz  Wyborczy  w 
Koszalinie podał do publicznej wiadomości wyniki wyborów uzupełniających 
do Rady Gminy Świdwin przeprowadzonych w dniu 10 maja 2009 roku. 
A.  Wybory  przeprowadzono  w  jednym  okręgu  wyborczym.  Radną  została 
wybrana  z  listy  nr  1  Komitet  Wyborczy  Wyborców  „Wspólnota”  PANI 
ELŻBIETA BOŻEK

Pan Przewodniczący poprosił nowo wybraną radną o powstanie i  odczytał rotę 
ślubowania

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej,
ś l u b u j ę  uroczyście

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”

Po  odczytaniu roty, radna wypowiedziała „ślubuję” - 
„Tak mi dopomóż Bóg”

Ad.6. INTERPELACJE RADNYCH
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Radny  Pan  Otto  Leske ponowił  sprawę  przebudowy  odcinka  nowo 
remontowanej drogi w kierunku Krosina, tak aby piesi użytkownicy nie musieli 
skakać przez barierki.

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Krzysztof Kaszuba korzystając 
z   obecności  Administratora  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  zwrócił  się 
z pytaniem, czy czynione są kroki w celu zabezpieczenia dwóch rozwalających 
się obiektów (obór – pozostałości po PGR) w Klępczewie i Krosinie.
Budynki stanowią zagrożenie szczególnie dla dzieci, które urządziły sobie tam 
place zabaw. 

Na pytanie odpowiedział Administrator ANR Pan Piotr Fortuna. Cały czas w 
tej  sprawie  prowadzone  są  rozmowy  oraz  korespondencja  z  dzierżawcą  tj. 
„POLFARMEM”. 

Ad.7. INFORMACJA  Z  DZIAŁALNOŚCI  GMINNEGO  ZAKŁADU 
GOSPODARKI KOMUNALNEJ W ŚWIDWINIE

Sprawozdanie  Zarządu  Gminnego  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  Spółka 
z  o.o.  w Świdwinie  z  działalności  w 2008 roku złożył  Prezes  Pan Ryszard 
Miedzik.

Gminny  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  sp.  z  o.o.  w  Świdwinie  został 
powołany przez Wójta Gminy Świdwin oraz Uchwałą Rady Gminy Świdwin 
z  dnia  9  października  2002r.  Jedynym właścicielem spółki  jest  Wójt  Gminy 
Świdwin który  posiada  2182 udziały  po 1000 zł  każdy ,  w roku 2008 ilość 
udziałów wzrosła o 239

W Wyniku wniesionego aportu przez Gminę Świdwin spółka jest właścicielem 
18  hydroforni  wiejskich  wraz  z  infrastrukturą  tj  sieciami  wodociągowymi 
o łącznej długości 84 762mb. oraz 23 studniami głębinowymi. Spółka zarządza 
również 5-cioma oczyszczalniami ścieków których właścicielem pozostaje dalej 
Gmina Świdwin.

Spółka rozpoczęła działalność 1 10.2003r. Zatrudnia w sumie 7 pracowników na 
umowę  na  czas  nieograniczony  oraz  2  pracowników  na  umowę  zlecenie. 
Korzystamy również z pomocy pracowników interwencyjnych.

Pracownicy zatrudnieni na umowę na czas nieograniczony to:

1. Prezes Zarządu Spółki. (Zarząd jednoosobowy)
2. Główna Księgowa
3. Specjalista d/s wodociągów i kanalizacji i kierowca sam. 
Lublin.
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4. Księgowa-kasjer
5. Traktorzysta
6. Dwóch konserwatorów-mechaników 

Przedmiotem  działalności  Spółki  z  wyjątkiem  ograniczeń  wynikających 
z  prawa,  jest  działalność  gospodarcza  dotycząca  spraw  związanych 
z  zaspokojeniem  potrzeb  mieszkańców  Gminy  Świdwin  w  zakresie  usług 
komunalnych 

W okresie sprawozdawczym podstawowymi celami Zarządu Spółki było;

1. Nieustanny monitoring i analiza pracy hydroforni i oczyszczalni.
2. Bieżąca konserwacja i naprawy urządzeń wodociągowych.
3. Bieżąca konserwacja urządzeń oczyszczalni 
4. Windykacją zaległych należności.
5. Pilnowanie współczynnika sprzedanej wody.
6. Wprowadzania modernizacji technicznych.
7. Wyrobiono nowe pozwolenia wodno-prawne na oczyszczalnie i 
wodociągi
8. Dalsze remonty modernizacyjny hydroforni i sieci wodociągowej 
miejscowości Bierzwnica, Cieszyno, Lekowo, Lipce, Kartlewo, Cieszeniewo, 
Krosino, Bystrzynka, Rogalino, Bełtno, Ząbrowo, Oparzno i Świdwinek

9. Ciągła analiza wpływów należności za dostarczoną wodę i przyjęte ścieki, 
sporządzenie listy dłużników, wystawienie ponagleń płatniczych i ich 
dostarczenie.
10.Świadczenie usług transportowych ciągnikiem i samochodem Lublin.

Oceniając realizację w/w zadań należy stwierdzić że:

1. Zarząd  Spółki  prawidłowo  realizował  zadania  wynikające  z  ciągłej 
dostawy  wody  i  odbioru  ścieków,  nie  było  większych  zakłóceń  ani  w 
dostawie  wody  ani  odbiorze  ścieków..  Systematycznie  sprawdzamy 
prawidłowość działania naszych urządzeń, posiadamy w zapasie większość 
niezbędnych części                     i materiały do usuwania ewentualnych 
awarii.  Bardzo  wiele  uwagi  poświęcamy  na  kontrole  właściwej  pracy 
oczyszczalni ścieków i tutaj również w funkcjonowaniu tych obiektów nie 
było zakłóceń
2. Prowadzono  dalsze  działania  windykacyjne  i  tak  w  okresie 
sprawozdawczym  w  sumie  wniesiono  do  sądu  39  pozwów  które  Sąd 
pozytywnie rozpatrzył                   i wydał nakazy płatnicze. Po otrzymaniu 
nakazów płatniczych  18  dłużników dobrowolnie  wpłaciło  do  kasy  spółki 
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zaległe  należności,  natomiast  celem  wyegzekwowania  należności  od 
pozostałych  dłużników  Zarząd  Spółki  wystąpił  z  21  wnioskami  do 
komornika  celem egzekucji  zasądzonych należności.  Działania  komornika 
stopniowo już przynoszą oczekiwane efekty. Obecnie wydaliśmy następne 
ponaglenia do zapłaty zaległych należności. I w tym przypadku również na 
wszystkich tych którzy nie uiszczą zaległości wniesiemy pozwy do sądu.

3.  Poprawa  współczynnika  pozyskania  wody.  Działania  te  przyniosły  dalszą 
poprawę współczynnika sprzedaży wody.

     Poniższa tabela obrazuje produkcję i sprzedaż wody. 

Lp
Rok

Ilość 
wyprodukowanej 

wody w m3

Ilość sprzedanej 
wody w m3

wskaźnik %

1 2003 287 926,20 163 026,80 56,62

2 2004 230 636,90 166 085,60 72,01

3 2005 226 779,00 167 841,00 74,20

4 2006 219 843,00 173 320,00 78,80

5 2007 185 214,00 166 324,00 89,8 (80,5)

6 2008 217 585,00 173 985,00 79,96

W roku  2008  zleciliśmy  wykonanie  operatów wodno-prawnych  na  pobór 
wody  w  miejscowości  Kartlewo  i  Bełtno  Na  podstawie  tych  operatów 
Starosta Świdwiński wydał nam pozwolenia na pobór wody na 15 lat.

3. W roku 2008 prowadziliśmy również remonty modernizacyjne. Remonty 
te przeprowadzono w następujących obiektach: 
4.

- Hydrofornia Bierzwnica ..................................... 5.091,98 zł.
- Hydrofornia Ząbrowo ........................................ 24.313,36 zł.
- Hydrofornia Lekowo .......................................... 10.615,67 zł.
- Hydrofornia Oparzno ......................................... 7.368,51 zł.
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- Hydrofornia Lipce .............................................. 12.023,90 zł.
- Hydrofornia Krosino .......................................... 11.658,19 zł.
- Hydrofornia Cieszeniewo .................................. 7.973,82 zł.
- Hydrofornia Bystrzyna ...................................... 7.874,94 zł.
- Hydrofornia Rogalino ........................................ 12.864,55 zł.
- Hydrofornia Bełtno ............................................ 7.236,13 zł.
- Sieć wodociągowa w 

Lekowie ...........................
19.260,24 zł.

Razem remonty modernizacyjne .................... 132.567,25 zł.

W zakres tych remontów wchodziły różne działania prowadzące do poprawy 
ekonomiki tych obiektów tj wymiana pamp na bardziej sprawne ekonomicznie, 
remonty dachów, rynien, elewacji  stref sanitarnych, wymiana skorodowanych 
odcinków sieci wodociągowej, poprawa urządzeń i zabezpieczeń elektrycznych. 
Poprawiono  estetykę  i  wygląd  zewnętrzny  tych  obiektów  co  również  jest 
pozytywnie postrzegane przez pracowników „Sanepidu”

W roku 2008 wykonaliśmy wiele prac na oczyszczalniach i kanalizacjach. Prace 
te  polegały  przede  wszystkim  na  dbaniu  o  wygląd  zewnętrzny  na  samych 
oczyszczalniach przegląd i naprawa wszystkich studzienek, czyszczenie rowów 
recyrkulacyjnych i poletek osadowych.

Prace  te  sprawiają  że  kontrole  które  była  na  oczyszczalniach  z  WIOŚ  nie 
stwierdziły żadnych przekroczeń norm w odprowadzanych ściekach. 

Dotychczas dzięki doświadczeniu i remontom modernizacyjnym oraz solidności 
ich wykonania nie tylko zmniejszyły nam się zaskakujące awarie, ale niektóre 
zdarzenia  wyprzedzamy  i  tak  dla  przykładu  analizując  zużycie  energii 
elektrycznej,  wymieniamy niektóre  pompy nie  czekając  aż  ulegną całkowitej 
awarii,  działanie  takie  pozwala  nam  na  oszczędności  w  zużyciu  energii 
elektrycznej oraz przede wszystkim niespodziewanej awarii. Prowadzenie takiej 
polityki  przynosiło  również  wymierne  korzyści  finansowe  i  tak  przedstawię 
koszty  jakie  Spółka  ponosiła  na  energię  elektryczna  (koszy  brutto)  w  ciągu 
swojego istnienia:
1. rok 2003 ......................... 162 009,47 zł.
2. rok 2004 ......................... 134 703,14 zł.
3. rok 2005 ......................... 126 114,58 zł.
4. rok 2006 ......................... 118 446,51zł.
5. rok 2007 ......................... 94 175,64 zł.
6. rok 2008 ......................... 141 970,00 zł.

7



Z  wykazu  tego  wyraźnie  widać  że  w  pierwszych  5-ciu  latach  działalności, 
wymienione  wyżej  działania  Zarządu  Spółki  przynosiły  namacalne  efekty 
w postaci zmniejszających się kosztów energii elektrycznej. Natomiast w roku 
2008  mimo  że  również  prowadzono  podobne  działania  jak  w  poprzednich 
okresach to w wyniku potężnych podwyżek ceny energii  elektrycznej  (około 
40%)  wielkość  kosztów  wzrosła  prawie  do  poziomu  roku  2004.  W  ocenie 
Zarządu  powoli  kończą  się  tz  proste  możliwości  szukania  zmniejszania 
oszczędności  w  kosztach  energii  elektrycznej.  Wskazane  jest  łączenie 
niektórych  sieci  wodociągowych  w  poszczególnych  przyległych 
miejscowościach co sprawi wyłączenie małych, a więc mniej  ekonomicznych 
hydroforni a tym samym obniżać koszty energii. Pierwszym takim działaniem 
będzie przyłączenie wodociągu w Przymiarkach do wodociągu w Krosinie oraz 
wodociągu w Świdwinku do sieci miejskiej w Świdwinie.

Zestawienie tabelaryczne kosztów i przychodów za 2008r 

Lp Nazwa kosztów Wielkość koszt. 
Rok 2008

Wielkość kosztów 
Rok 2007 

Różnica

1 Działalność gosp. wodnej 264 876,46 222 075,15 zł +42 801,31

2 Działalność gosp. ściekowej 52 619,29 55 625,98 zł -3 006,69

3 Usług transportowych 44 159,33 39 270,73 zł +4 888,60

4 Inne koszty 15 279,02 2 156,53 zł +13 122,49

5 Ogólne Zarządu 236 919,67 230 045,96 zł +6 873,71

Razem koszty 613 583,77 549 174,35 zł +64 409,42

Lp Nazwa przychodów Wielkość przych. 
Rok 2008

Wielkość przych. 
Rok 2007

Różnica

1 Ze sprzedaży wody 369 312,90 334 402,89 zł +39 910,01

2 Za odebrane ścieki 127 198,13 122 427,18 zł +4 770,95
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3 Za usługi transportowe 14 249,07 12 116,15 zł +2 132,92

4 Pozostałe przychody. 110 118,68 89 483,70 zł 20 634,98

Razem przychody 620 878,78 558 429,92 zł +62 448,86

Wynik (koszty-przychody) +7 025,01 +9 255,57 zł -2 230,46

Dodatkowe informacje:
rok 2008 rok  2007

Ilość sprzed.wody 175.546,20 m3 166.324,8 m3 + 9.221,40 m3

Ilość oczyszczonych 
ścieków

41.843,60 m3 42.844,3 m3 - 1.000,60 m3

Koszty energii 
elektrycznej

116.369,00 m3 77.193,15 m3 + 39.175,85 m3

Wynagrodzenie 222.122,003 238.510,04 m3 - 16.388,00 m3

Jak wynika z przedstawionych danych pod względem ekonomicznym rok ten 
dla Spółki był dobrym rokiem gdyż jak wynika z powyższej tabeli zamkną się 
wynikiem dodatnim w wysokości 7 025,01 zł i był co prawda gorszy od roku 
2007 o kwotę 2 230,46 zł to uważam że jest to wynik dobry. Decydujący wpływ 
na ten wynik miał wzrost kosztów energii elektrycznej o 39 175,85zł. Natomiast 
wielkość płac nam zmalała o kwotę 16 388,00 zł, i było to wynikiem większej 
ilości zatrudnionych pracowników interwencyjnych oraz osób zatrudnionych na 
przyuczenie do zawodu. 

Po  wnikliwej  analizie  sytuacji  ekonomicznej  Spółki,  poza  bieżącym 
utrzymaniem w pełnej sprawności i dbałości o posiadany majątek Zarząd Spółki 
w  roku  2009  będzie  ograniczał  wszelkie  wydatki  na  działalność  bieżącą, 
a  przede  wszystkim  będzie  kontynuował  dalsze  remonty  modernizacyjno- 
kapitalne,  wykorzystując  w  100%  środki  z  odpisów  amortyzacyjnych. 
Prowadzenie takich działań pozwoli nam w zdecydowany sposób poprawić stan 
techniczny  w  ten  sposób  remontowanych  obiektów  z  jednoczesnym 
zatrzymaniem  procesów  dekapitalizacji  i  utrzymaniu  niemalejącej  wartości 
naszego majątku. Jednocześnie ze względu na zmianę systemu kontroli przez 
PSSE  oraz  zaostrzeniu  kryteriów  jakościowych  wody  Zarząd  w  roku  2009 
planuje  dalsze  działania  aby  w  zakresie  remontów  modernizacyjnych 
uwzględnić  takie działania  które prowadzić  będą do dalszej  poprawy jakości 
wód. I tak w tym okresie planujemy remonty modernizacyjne takich obiektów 
jak :
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I. Woda 

1. Hydrofornia w Krosino (wymiana wsadu filtra )
2. Hydrofornia w Bystrzynce (wymiana sprężarki i zaworów sterujących)

     3.  Hydrofornia w Rogalinie (wymiana pompy i wsadu filtrów)

4. Hydrofornia  Lekowo  (wymiana  wewnętrznej  instalacji  hydraulicznej 
z wymianą zaworów sterujących) 

5. Hydrofornia  Osowo  (wymiana  wsadu  filtrów  i  uruchomienie 
napowietrzania wody)

6. Hydrofornia  Berkanowo (  uruchomienie  systemu  napowietrzania  wody 
oraz wymiana zasuw wodnych w miejscowości Berkanowo).

7. Hydrofornia  Gola  Górna  (wymiana  sieci  wodociągowej  studnia-
hydrofornia, poprawa elewacji zewnętrznej)

8. Zakup beczki do wody
9. Przyłączenie sieci wodociągowej w Przymiarkach z siecią wodociągową 

w Krosino.
10. Przyłączenie  sieci  wodociągowej  w  Świdwinku  z  siecią  miejską 

w Świdwinie.

II. Ścieki

1. Przepompownia Lekowo (Wymiana i konserwacja konstrukcji stalowych 
oraz naprawa ogrodzenia)

2. Przepompownia Ząbrowo (Uszczelnienie zbiornika ścieków)

Wierzę, że po zrealizowaniu tych zamierzeń jakość wody będzie odpowiadać 
wysokim normom i jednocześnie odbiorcy naszej wody nie będą mieli powodów 
do narzekań. W eksploatacji  będą tylko pompy o odpowiednich parametrach, 
tanich  mniej  zawodnych  co  przyniesie  oszczędności  w  zużyciu  energii 
elektrycznej i w zdecydowany sposób poprawi nam komfort pracy. Przyłączenie 
sieci wodociągowej w Przymiarkach i Świdwinku do sąsiednich sieci sprawi że 
woda  w  tych  miejscowościach  będzie  w  pełni  odpowiadać  wymogom 
sanitarnym. 

Co udało nam się zrealizować z przedstawionego wyżej planu remontów i zadań 
na rok 2009?

I tak w pierwszym kwartale 2009r już wykonaliśmy następujące zadania:

1. Krosino,  wymieniliśmy pompy w obu studniach na nowe bardzo 
sprawne pod względem tech i ekonomicznym, wymieniliśmy złoże filtra z 
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domieszka złoża G1 oraz przeprowadzono kosmetykę wewnątrz hydroforni i 
na dzień dzisiejszy Krosino posiada możliwość awaryjnego zasilania w wodę 
w razie potrzeby.
2. Rogalino,  wymieniono  pompę  oraz  wsad  2  filtrów z  domieszka 
złoża G1                 w stosunku 1:1 oraz przeprowadzono kosmetykę 
wewnątrz hydroforni.
3. Lekowo,  wymieniono  wewnętrzną  instalacje  hydroforni 
zainstalowano nową bardzo sprawną pompę w studni rezerwowej i na dzień 
dzisiejszy Lekowo posiada możliwość awaryjnego zasilania w wodę w razie 
potrzeby
4. Ząbrowo.  Przeprowadzono  prace  remontowe  przy  uszczelnianiu 
zbiornika  zbiorczego  przy  przepompowni  ścieków  wymieniono  pompę 
ścieków.

Jak  tu  już  nadmieniłem  w  niektórych  miejscowościach  posiadamy  po  dwie 
studnie i ważne jest żeby w tych studniach były sprawne pompy ca daje nam 
luksus w razie awarii pompy w jednej studni uruchomić następną pompę. Poza 
wyżej  wymienionymi  podwójne  sprawne  pompy  mamy  w  Oparznie 
i Bierzwnicy natomiast w Rusinowie zostanie zamontowana dodatkowa pompa 
w ciągu miesiąca.

Poza remontami planowymi spółka sprawuje bieżącą kontrolę nad prawidłowym 
działaniem naszych urządzeń, na bieżąco usuwamy awarie i usterki.

Zarząd  i  pracownicy  mają  świadomość  że  firma  w której  pracują  pełni  role 
służebną  na  rzecz  mieszkańców  Gminy  Świdwin.  Służebność  jednak  musi 
polegać na zdrowych zasadach ekonomicznych i  tu mam na myśli  że  mamy 
obowiązek wykonywać te zadanie solidnie, szybko i skutecznie za to pobieramy 
odpowiednie opłaty ale nasi co niektórzy odbiorcy wody i dostawcy ścieków 
jakby  zbyt  dosłownie  zrozumieli  służebność  tej  Spółki  i  delikatnie  mówiąc 
ociągają się z płatnościami. Jest to dla spółki wielkim problemem, problem ten 
narasta,  widać to szczególnie  w tych miejscowościach w których zatrudniani 
byli  pracownicy  Polfarmu,  gdzie  część  pracowników  została  zwolniona  a 
pozostali otrzymują wynagrodzenia w ratach ale i w innych miejscowościach nie 
jest dobrze. Ale są i tacy dłużnicy że mają pieniądze ale z pewnego nawyku 
płacą  po  kilku  miesiącach  wszystkie  raty.  I  korzystając  z  okazji  chciałbym 
prosić  wszystkich  Radnych  i  wszystkich  Sołtysów  o  informowanie 
mieszkańców  naszej  Gminy  że  płacenie  za  rachunki  jest  nieuniknionym 
obowiązkiem a dochodzenie przez Zarząd Spółki tych należności przez Sąd a 
potem Komornika  to  nie  jest  bezduszność  Prezesa,  ale  jego  obowiązek oraz 
konieczność zapewnienia płynności finansowej Spółce.

Chcę  tutaj  podkreślić  że  od  ściągania  zaległych  należności  nie  odstąpię, 
natomiast  wszystkim  tym  którzy  mają  chwilowe  kłopoty  finansowe  i 
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przychodzą do mnie z prośbą o rozłożenie zaległych należności na raty zawsze 
pozytywnie rozpatruję te prośby.

Są również osoby którym jest potrzebna pomoc GOPS-u, zgłaszam te osoby do 
Pani  Kierownik  która  ocenia  czy  tej  osobie  można  pomóc  i  w  zasadnych 
przypadkach pomaga. 

Pani Kierownik dziękuję za wyrozumiałość i za dobrą współpracę.

Tak dużo dzisiaj mówię o potrzebie terminowych .i nieodzownych płatnościach 
to informuję Wysoką Radę że jest to dla Spółki ważne i z tego powodu, że za 
każdą wystawioną fakturę czy do kasy Spółki wpłynęły pieniądze czy nie to my 
za  tą  fakturę  musimy  odprowadzić  do  Urzędu  Skarbowego  podatek  Vat,  a 
sytuacja na dzień dzisiejszy wygląda tak, że u naszych dłużników mamy około 
85 000zł a w banku debet na około 5 000zł.i kilka faktur do zapłacenia. 

Na zakończenie w dniu Ślubowania Pana Wójta Zdzisława Pawelca na stanowisko 
Wójta Gminy Świdwin chciałbym Panu Wójtowi oficjalnie na forum Rady Gminy 
złożyć  jeszcze  raz  gratulacje,  oraz  zapewnić  że  równie  dobrze  jak  dotychczas 
będziemy  pracowali  dla  dobra  mieszkańców  Gminy  Świdwin  pod  Pana 
Przywództwem Wierzę że Pan Wójt będzie dążył do wywiązania się z deklaracji 
wyborczej  i  przynajmniej  w  części  pozyska  w  przeciągu  tego  krótkiego  czasu 
fundusze unijne na niezbędne inwestycje w wodociągach i kanalizacjach. 

Ad.8. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW”

- nie było –

Ad.9. D Y S K U S J A

- nie było –

Ad.10. PODJĘCIE UCHWAŁ

Sekretarz  Gminy  Pani Halina Czajkowska przedstawiła  dziewięć projektów 
uchwał, które radni podjęli w formie:

- uchwały Nr XXII/157/2009 - w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta 
Gminy Świdwin
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXII/158/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Cieszeniewo
(uchwałę podjęto jednogłośnie)
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- uchwały Nr XXII/59/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Ząbrowo
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXII/160/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Krosino
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXII/161/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Bierzwnica
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXII/162/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Świdwinek
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXII/163/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Oparzno i Lipce
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXII/164/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Łąkowo
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXII/165/2009 - w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Smardzko
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

 
Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA

Na  interpelację  radnego  Pana  Otto  Leske  opowiedział  Wójt  Gminy  Pan 
Zdzisław Pawelec.
Na temat przebudowy drogi w kierunku Krosina przeprowadzane były rozmowy 
z Zarządem Wojewódzkim Dróg. Przebudowa jest planowana, ale dopiero po 
całkowitym rozliczeniu inwestycji. 

Ad.12. WOLNE WNIOSKI

- nie było –

Na tym protokół zakończono.
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Protokołowała                                                      Przewodniczący 
                                                                                 Rady Gminy
Wiesława Żmudzińska
                                                                    mgr Kazimierz LECHOCKI
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